
 

 

Referat af bestyrelsesmøde på Nordfyns Gymnasium tirsdag den 27. juni 2023, kl. 15.00-18.00 

Deltagende bestyrelsesmedlemmer: Thomas Kaarsted (TK), Louise Hjortebjerg Theil (LHT), Michael 

Wijngaard Jørgensen (MWJ), Rikke Lørup Larsen (RLL), Dennis Christensen (DC), Henrik Kiehn 

Thistrup (HT), Lisbeth Kjærgaard Møller (LK) og Julie Marie Rasmussen (JMR).  

 

Afbud fra: Catrine Kjær Lönneker (CKL) 

 

Rektor Kurt René Eriksen (KE) og vicerektor Jeppe Bregenov-Pedersen (JBP) deltog i hele mødet. 

 

Pkt. 1. 

Præsentation af nyt medlem i bestyrelsen 

Konstituering 

Dennis Christensen, ny repræsentant for Nordfyns Kommune i stedet for Anja Lund, præsenterede 

sig selv for bestyrelsen.  

De øvrige bestyrelsesmedlemmer bød Dennis Christensen velkommen og præsenterede hver især 

sig selv. TK præsenterede som formand kort bestyrelsens arbejde for det nye medlem. 

 

Bestyrelsen konstituerede sig med Michael Wijngaard Jørgensen som ny næstformand. 

 

Pkt. 2. 

Godkendelse af dagsorden 

 

Dagsordenen blev godkendt uden bemærkninger. 

 

Pkt. 3 

Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde den 21. marts 2023. 

 

Referatet blev godkendt uden bemærkninger. 

 

Pkt. 4 

Bygningsdrift. Rundvisning. 

Bilag 4.1 (Plan og vedligeholdelsesbudget 2023-2032) 

Bilag 4.2 (Eksempler på projekter- revideret juni 2023) 

 

Bestyrelsen foretog den årlige besigtigelse af bygningerne. 

JBP præsenterede et udkast til modernisering af nogle af fællesarealerne på Nordfyns Gymnasium. 

Bestyrelsen gav skolens ledelse mandat til at gå videre med dette projekt inden for en ramme på 

ca. 750.000 kr. 

  



 

Pkt. 5 

Siden sidst. 

 

KE orienterede kort om: 

- En lærer i musik og spansk har fået ansættelse på et jysk gymnasium. Det efterlader en 

ledig stilling, som er blevet opslået til besættelse som enten en fuldtidsstilling eller to 

deltidsstillinger. 

- Skolen tager planmæssigt afsked med to årsvikarer. 

- I den første arbejdsuge efter sommerferien skal personalet tre dage på ekskursion til 

Hamborg, hvilket erstatter den pædagogiske weekend, der i andre skoleår ligger ultimo 

september. Muligheden for aktivitetens placering i august er opstået som følge afskaffelse 

af St. Bededag som helligdag. Senere på efteråret vil der være en pædagogisk dag for 

skolens lærere, når undervisningen en enkelt skoledag bliver overtaget af UCL-studerende. 

Pkt. 6 

Økonomiopfølgning og forventet regnskab. 

Bilag 6.1 (Perioderapport), Bilag 6.2 (Likviditetsudvikling), Bilag 6.3 (Balance), Bilag 6.4 

(Likviditetsbudget 2023), Bilag 6.5 (Bilag til Budget 2023 Taxameter FL23 og optag 164 elever i 1g) 

 

KE orienterede om de udsendte bilag og svarede på spørgsmål om økonomien, herunder om det 

øgede elevoptags betydning for økonomien i de kommende regnskabsår. 

 

Likviditeten giver rum til at foretage investeringer og bruge midler på projekter inden for den 

årlige investeringsramme, som Børne- og Undervisningsministeriet tildeler skolen. 

 

Pkt. 7 

Status og statistik for ansøgere til 1g 2023. 

Bilag 7 (Ansøgere status og statistik pr. 8. juni 2023) 

Bilag udleveres i printet udgave på bestyrelsesmødet. 

 

KE orienterede om de udsendte bilag. Der er fortsat små bevægelser i optaget, men som det ser 

ud nu, optager Nordfyns Gymnasium seks fyldte klasser til august 2023. 

 

Bestyrelsen konstaterede, at der de sidste par år har været flere ansøgere til Nordfyns Gymnasium 

end i årene inden. Ungdomsårgangene har dog også været større i de seneste to år og forventes at 

være på samme niveau i de kommende to år. 

 

Pkt. 8  

Ønske om kapacitet for optag i 2024. Kapaciteten fastlægges centralt. 

Lovgivning vedr. fordeling forventes ændret inden optag i 2024. 

 

Bestyrelsen anbefalede, at Nordfyns Gymnasium ønsker en kapacitet på seks klasser. 

 

Pkt. 9 

Strategi. 

Bilag 9. Strategiske Indsatsområder 2022-2026 med noter vedr. aktivitet og opfølgning. 



 

KE orienterede om det udsendte bilag, og nævnte følgende indsatser: 

- Der er ansat to elever til at være SoMe-redaktører. 

- Der arbejdes på en modernisering af skolen og er flere tiltag mht. inventar og kunst. 

- I forhold til en udvidelse af uddannelsesudbuddet er der intet nyt. 

- Skolens lærere er med i en række STEM-projekter. 

- I skoleåret 2023-24 er alle skolens lærere med i et pædagogisk projekt om professionelle 

læringsfællesskaber.  

 

TK anførte, at der fortsat vil være midler til relevante investeringer i fremtiden udover de allerede 

nævnte. Bestyrelsen må gerne overveje, hvad der skal være det næste fornyelsesprojekt.  

 

I den efterfølgende drøftelse af mulige projekter blev der talt om følgende: 

 

- Andre forbedringer af de fysiske rammer. 

- Etableringen af et FabLab/Makerspace i samvirke med Nordfyns Kommune, evt. i 

kombination med et dronecenter. 

- Fokus på teknologiforståelse og -anvendelse 

 

Pkt. 10 

Forældreforening på Nordfyns Gymnasium. Udsat fra sidste bestyrelsesmøde 

 

RLL har undersøgt, hvordan andre institutioner forsøger at komme i kontakt med forældre til 

potentielle ansøgere som led i rekrutteringen af disse. Efterhånden har dette overbevist hende 

om, at etableringen af en egentlig forældreforening nok ikke er vejen frem. I stedet foreslår hun, 

at Nordfyns Gymnasium lader sig inspirere af følgende idéer: 

- Hjemmeside og sociale medier med visuelle indslag anvendes af mange i rekrutteringen, og 

disse ting virker bedst, når de er lavet af professionelle.  

- Visuelle indslag med forældre til nuværende og tidligere elever, der fortæller om deres 

oplevelser med Nordfyns Gymnasium. Andre forældre til forældre fortællinger er også en 

mulighed. 

- Mulige kommende forældre skal evt. kunne tilmelde sig et nyhedsbrev på hjemmesiden. 

- Foredragsaftener og lignende for bl.a. forældre til mulige kommende elever 

- Åben skole arrangementer for forældre og elever, hvor disse kan opleve livet på skolen. 

- Masterclasses med faglige tilbud til elever i rekrutteringsområdets folkeskoler. 

 

Bestyrelsen drøftede forældrenes betydning for gymnasievalget og var enige i at skærpe 

opmærksomheden på disse i rekrutteringen af kommende elever. 

 

Bestyrelsen besluttede, at der skal udarbejdes en strategi for kommunikationen til 

forældrekredsen. 

 

Pkt. 11 

Eventuelt 

 

Referent: JBP 

  



 

Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde den 27. juni 2023. 

Thomas Kaarsted Dennis Egedal Christensen 

Rikke Lørup Larsen 
 
Michael Wijngaard Jørgensen 

Louise Hjortebjerg Theil  

Henrik Kiehn Thistrup Lisbeth Kjærgaard Møller 

Julie Marie Rasmussen  

Kurt René Eriksen 
  

 


